
 
JEGYZŐKÖNYV 

 
 

Készült: Szálka Község Önkormányzata Képviselő-testületének, valamint a Szálkai Német 
Kisebbségi Önkormányzatnak a 2012. december 05-én 18 órakor a Tornateremben tartott 
közmeghallgatásáról 
 
Jelen vannak: Szálka Község Önkormányzata részéről Pálfi János polgármester, Dr. Sudár 
Zsolt alpolgármester, Csernik József, Majkut Gyula, Heidt János képviselők, 
a Szálkai Német Kisebbségi Önkormányzat részéről  Orbán Jánosné elnökhelyettes, Nagyné 
Teleki Éva és Herner Gáborné képviselők 
 
Tanácskozási joggal megjelent:  Várallyayné Bánki Mária jegyzői megbízott, 
                       Dani Lázárné jegyzőkönyvvezető 
 

Valamint 27 fő szálkai polgár 
 

Pálfi János polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Testület 
határozatképes. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy ebben az évben is a Német Nemzetiségi 
Önkormányzattal együtt tartják a közmeghallgatást.  
Orbán Jánosné a Szálkai Német Nemzetiségi Önkormányzat elnökhelyettese köszönti a 
megjelenteket. Megállapítja, hogy a Testület határozatképes. 
Pálfi János polgármester tárgyalásra a meghívóban szereplő napirendi pontokat javasolja. 
 

A napirendi javaslatot a Képviselő-testület – egyhangú szavazással – elfogadja. 
 
 
 

Napirend: 
 

1./  Szálka község rendezési terv módosításának ismertetése 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
2./ Beszámoló a 2012. évben végzett munkáról és a 2013. évi tervekről 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
3./ Beszámoló a Szekszárd és Térsége Többcélú Kistérségi Társulás 2012. évi 

működéséről 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
 
 
 

 
1./  Szálka község rendezési terv módosításának ismertetése 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
 
 
Pálfi János:  
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Szálka Község rendezési tervének módosítása folyamatban 
van. A Képviselő-testület az elmúlt évek során történt jogszabályi változások, valamint a 
templom fölötti 5/2. hrsz-ú terület tulajdonosainak kezdeményezésére döntött a rendezési terv 
módosításáról. A jogszabályi előírásoknak megfelelően a rendezési tervet 1 hónap időtartamra 
közszemlére tesszük, megtekinthető a hivatalban vagy a település honlapján.  
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2./ Beszámoló a 2012. évben végzett munkáról és a 2013. évi tervekről 
    Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
 
 
Pálfi János: Az elmúlt év során végzett és jövőre tervezett önkormányzati feladatokról az 
alábbiak szerint részletesen tájékoztatja a jelenlévőket: 
 
Az önkormányzatnak a falu működését biztosítania kell, ezért a 2012-es év is a 
hóeltakarítással, síkosság mentesítéssel indult, hiszen a közlekedés biztosítása a téli 
időszakban kiemelt feladat. 
A következő fontos feladat az önkormányzat éves költségvetésének elkészítése volt, amely 
kb. 47 millió forint működési célú bevételt és ugyanennyi kiadási előirányzatot, valamint 97 
millió forint fejlesztési bevételt és kiadást tartalmazott. Ekkora összegből a működés úgy 
biztosítható, hogy a testület továbbra is tiszteletdíj és költségtérítés nélkül végzi a munkáját, a 
fejlesztésekhez pedig pályázati úton teremtünk forrást. Hitel felvételére 2012-ben sem volt 
szükség.  
Az óvodát társulásban működtetjük, de így is az állami támogatást több millió forinttal kell 
évente kiegészítenünk. Felszereltsége nagyon jó. 
A könyvtárunkat ebben az évben is – a többlettámogatás miatt - mozgókönyvtárként 
működtettük, heti kétszeri nyitvatartási idővel. A jogszabályi változások miatt 2013. évben 
vagy önállóan, vagy a megyei könyvtárral kötendő megállapodás szerint üzemeltetjük. 
Az idei évben is több rendezvényt szerveztünk. Folytatódott a „Mesés téli esték” sorozat, 
melynek továbbra is nagy sikere volt. Nyári programok: sörfesztivál, falunap. Sajnos a 
sárkányhajó és a fogathajtó verseny elmaradt. Köszönet a ruhagyűjtési akciók szervezőinek – 
László Károlynénak és Mózsik Imrénének – valamint a Humán Szolgáltató Központ 
dolgozóinak. 
Két civil szervezet működik településünkön a „Szálka Községért” Közalapítvány és a Szálkai 
Sportegyesület.  
Az egyházközség pályázatot nyújtott be a templom külső homlokzatának felújítására, melyet 
igyekszünk támogatni és kér minden szálkai lakost, hogy támogassa a felújítást. 
Idén is felállításra került a falu karácsonyfája.  
December 24-én délután betlehemes műsor lesz a falu központjában. 
A kultúrház felújítása, bővítése folyamatban van, 2013. márciusban várható a befejezés. 
Ebben az évben is elvégeztük a virágosítást, sajnos nagyon aszályos év volt. Kérjük a 
lakosság segítségét a virágok gondozásában, locsolásában a következő évben is. 
Közmunka programba 3 főt tudtunk bevonni, mert nem volt több aktív korúak ellátására 
jogosult személy a faluban. A három fővel is szépen rendben tudtuk tartani a közterületeket. 

Törvényi előírás miatt csatlakoztunk az Első Magyar Önkormányzati Viziközmű és 
Közszolgáltató Társuláshoz. A szálkai vízmű ezután is önálló lesz a holding szerű működés 
miatt. 
A 2011. évben az önkormányzat 100 %-os tulajdoni hányadával létrehoztuk a Szálkai Közmű 
Üzemeltető és Szolgáltató Kft, amely azóta jól működik. 2013 évben sem tervez víz- és 
csatornadíj emelést.  
A Dél-Tolna Aqua Projekt pályázathoz is csatlakozott Szálka Község Önkormányzata. 
Megvalósulását követően a beruházás hozadéka az ivóvíz minőségének javulása és 
biztonságos ivóvízellátás lesz. Befejezése 2014. évben várható. 
A szociális kérelmeket a jogszabályi előírások szerint folyamatosan támogatjuk. 
A Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz ismét csatlakoztunk. Az idén 5 pályázat érkezett, 
és a testület döntése alapján az önkormányzat valamennyi pályázót támogatásban részesíti. 
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A közigazgatás átalakítása keretében 2013 január 1-től létrejönnek a járási hivatalok. Szálka 
a Szekszárdi Járáshoz fog tartozni. 
Január 1-től Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatával közös önkormányzati 
hivatalt hozunk létre. Finanszírozása a 2013. évi költségvetési törvénytől függ. 
A mai testületi ülésen – a jogszabályi előírásoknak eleget téve - döntöttünk az állattartási 
rendeletünk hatályon kívül helyezéséről.  
2012-ben probléma volt, hogy sajnos a vízitársulat kezelésében lévő árkokat nem kaszálták le 
a nyáron. 
Az önkormányzat 2013 évi finanszírozása jelenleg még bizonytalan. Amit biztosan tudunk, 
hogy elvonásra kerül a személyi jövedelemadó eddig helyben maradó része (8%), valamint a 
gépjárműadó 60 %-a. Megszűnik a körjegyzőségre és az óvoda társulásra kapott eddigi 
támogatás.  Mindezek Szálka vonatkozásában összesen, mintegy -17,4 millió forintot 
jelentenek. 
Legfontosabb feladatunk a jövőben is, hogy a település működését tudjuk biztosítani, a 
művelődési ház felújítását be tudjuk fejezni, a Dél-Tolna Aqua vízminőség javító programot 
tudjuk folytatni, majd 2014. évben befejezni, valamint az óvodát tudjuk működtetni. 
Mindezekhez a forrást meg kell találni. 
 

 
3./ Beszámoló a Szekszárd és Térsége Többcélú Kistérségi Társulás 2012. évi 

munkájáról 
     Előterjesztő: Pálfi János polgármester 
 

 

(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Pálfi János: részletesen ismerteti a mellékelt előterjesztést.  
A társulás egyenlőre nem szűnik meg, de a működését az állam nem finanszírozza. 
 
Pálfi János polgármester a Testület és a Nemzetiségi Önkormányzat tagjai nevében 
megköszöni a figyelmet és felkéri a jelenlévőket, tegyék meg hozzászólásaikat. 
 
 
 
Kérdések, hozzászólások: 

 
Várfy Tibor: Véleménye szerint a Pécsi Püspökségnek van pénze, a templom külső 
felújításához szükséges összeget is tudja biztosítani. 
Pálfi János: A Pécsi Püspökség vállalta a pályázat előfinanszírozását. 
Hernerné Hauck Timea: A toronyba elhelyezett antenna bérleti díjából fedezték a parókia 
tetőcseréjét. 
Daniné Turcsány Éva: A régi temetőt kellene rendbe tenni, nem szabad tovább halogatni. 
Pálfi János: Évekkel ezelőtt a keresztek felújításával kezdődött egy folyamat. Idén a most 
használt temetőrész kerítését kicserélték, a további kerítés építése folyamatban van. 
Murányi Jánosné: Köszöni, hogy a temetőhöz vezető szurdikot folyamatosan karbantartják, 
kaszálják. Reméli, hogy a járda építése is folytatódik. A falu végén sok probléma van az utcán 
szabadon kószáló kutyákkal. 
Pálfi János: A vízrendezés következő ütemében szerepel az úgynevezett Szálka-Grábóc 
összekötő út, mely tartalmazza ennek a szurdiknak vízlevezető betonútként történő 
megépítése. Ismételten küldünk felszólítást a kutyatartóknak. 
Szintai Gézáné: A Táncsics utcai járda is nagyon rossz állapotban van. 
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Pálfi János: Járda építésre nincs pályázati lehetőség, elő kell teremteni a forrást. Ha a 
járdaépítést folytatni tudjuk, akkor a Táncsics utca elejétől fogjuk folytatni. 
Várfy Tibor: részletesen beszél a következőkről: 
 Nagyon nagy terhelésnek vannak kitéve a szálkai hidak, ebből probléma lehet.  
Bejelentést tett az árok gondozatlanságára, bosszantó, hogy választ sem kapott. A 
kormányablaknál tett bejelentése után (részben) megoldották.  
Esősebb évben nagyon sok probléma lesz a csigákkal.  
Szeretne egy kimutatást kapni az óvoda és a hivatal működési költségeiről.  
Új energiaforrások építését, használatát kell megoldani – nap és szélenergia – komoly 
összeget lehet megtakarítani. 
Kiállítóház készítése, felavatása – nem is tudott róla. 
Díszpolgári címek adományozása esetenként irritáló. Minősítette a díszpolgári címet kapott 
egyes személyeket. 
Pálfi János: Valóban időnként nagy a hidak terheltsége. 
Sajnos a vízitársulat anyagi eszközök hiánya miatt nem tudta elvégeztetni az árkok kaszálását. 
Az önkormányzat költségvetése a település honlapján és a hivatalban megtekinthető. 
A kiállítóházat 2006. évben a falunapon adtuk át. 
A díszpolgári címre bárki tehet javaslatot, az erre vonatkozó rendelet szintén megtalálható a 
honlapon. A díszpolgári címet kapott személyek mindegyike a településen tisztelt, elismert 
polgár, rászolgált a díszpolgári cím viselésére. 
Horváth Árpád: Részletesen ismerteti a Szálkai Sportegyesület céljait, valamint a 2012. évben 
megvalósult programjait. 
Csernik József: Ismerteti a „Halszálka” Horgászegyesület tevékenységét. A taglétszám 
növelését tervezik, szívesen látják a szálkai fiatalokat. 
László Károlyné: Januártól kötelező lesz a kutyacsipp, hogy kell rendezni? Az egyházközség 
temetőtakarítást szervezett, szépen rendbe tették a kerítés alsó része melletti területet. 
Ruhagyűjtést évente 2-3 alkalommal tartanak, várják mindenki adományát. Nagyon jó a 
„Mesés téli esték” sorozat, bár egyre kevesebben jönnek el, és mindig ugyanazok. 
Hernerné Hauck Tímea: A buszfordulónál elégett a szemétgyűjtő, azóta szétszórják a 
szemetet. 
Pálfi János: A kutyacsippel kapcsolatban forduljanak az állatorvoshoz. A szemétgyűjtőt 
pótoljuk, igyekszünk fémből beszerezni. 
 
Pálfi János polgármester megköszöni a részvételt. Mindenkinek békés, boldog karácsonyt és 
sikerekben gazdag boldog újévet, összefogást és békességet kíván. 
 
A testületi ülésen illetve a közmeghallgatáson más nem hangzott el, a polgármester az ülést 
19,45 órakor bezárja. 
 
 
 

kmft. 
 
 
 
 
Pálfi János                                   Várallyayné Bánki Mária                         Orbán Jánosné 
polgármester                                     jegyzői megbízott                                elnökhelyettes 

 
 


